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紫皮洋葱新品种‘连葱 10 号’
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摘要 ‘连葱10 号’洋葱是以‘日本紫皮’（Japanese Red Onion）为母本，‘红玉早生’为父本杂 
交后经过连续多代系统选育而成，属中日照类型早中熟品种。鳞茎扁圆球形，球形指数0.66，外表皮深 
紫色，内部鳞片白色；平均单球质量301 g，产量7 600 kg · hm-2，抗病性强。适宜黄淮地区秋播夏收露地 
栽培。
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Abstract： The onion cultivar‘Liancong 10’is bred by separating F1 of the‘Japenese Red Onion’ 
and‘Hongyu Zaosheng’hybrid and through systematic selection for many generations. It is the type of 
middle-day and early-mid season cultivar，the bulb is oblate spheroidal with purple color and its SI is 0.66. 
The weight of single bulb is 301 g. The total yield is 76 000 kg · hm-2.‘Liangcong 10’shows high disease 
resistance and can be practiced in open field of autumn sowing summer growth type in Huang-huai area of
China. 
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